

Press Release

Parliamentary Assembly – Communication Unit

Ref: 615b09

Tel. +33 (0)3 88 41 31 93

Fax +33 (0)3 90 21 41 34

Internet: <http://assembly.coe.int>

e-mail: pace.com@coe.int



47 member States

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Montenegro

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

Herta Däubler-Gmelin and Christos Pourgourides: blatant disregard yet again, by Italy, of binding interim measures ordered by the ECHR

Strasbourg, 06.08.2009 - "It is totally unacceptable to ignore binding interim measures ordered by the European Court of Human Rights (ECHR). It is disgraceful, for a mature democracy like Italy, to have sent Ali Toumi back to Tunisia last Sunday, a case in which there exists an imminent risk of irreparable damage to the applicant", said Herta Däubler-Gmelin (Germany, SOC) and Christos Pourgourides (Cyprus, EPP/CD), respectively the Chair of the Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) Legal Affairs Committee and the rapporteur on the implementation of Strasbourg Court judgments.

"Such action is in blatant contravention of the Strasbourg Court's clearly established case-law. This is the fourth case in which, since 2005, the Italian authorities have taken measures in flagrant disregard of the Court's orders", they added.

"This intolerable behaviour must be condemned by the Council of Europe without delay. Our Legal Affairs Committee will need to be seized of this matter", they concluded.

-
- PACE Res [1571](#) & Rec [1809](#): Member states' duty to co-operate with the ECHR
 - Committee of Ministers [ResDH\(2006\)45](#): States obligation to co-operate with the ECHR
 - Extract from [CommDH\(2009\)16](#): HR Commissioner's Report of 16 April 2009 following his visit to Italy, §§ 94-105

Herta Däubler-Gmelin et Christos Pourgourides : nouveau cas de mépris flagrant de l'Italie pour les mesures provisoires contraignantes décidées par la CEDH

Strasbourg, 06.08.2009 - "Il est absolument inadmissible qu'un État ignore les mesures provisoires contraignantes demandées par la Cour européenne des droits de l'homme (CEDH). Il est honteux qu'une démocratie adulte comme l'Italie ait renvoyé Ali Toumi en Tunisie dimanche dernier, dans une affaire où il existe un danger imminent de dommage irréparable pour le requérant", ont déclaré Herta Däubler-Gmelin (Allemagne, SOC) et Christos Pourgourides (Chypre, PPE/DC) qui sont, respectivement, la présidente de la Commission des questions juridiques et des droits de l'homme de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) et le rapporteur sur la mise en œuvre des arrêts de la Cour de Strasbourg.

"Ces dispositions contreviennent manifestement à la jurisprudence clairement établie par la Cour de Strasbourg. C'est la quatrième fois depuis 2005 que les autorités italiennes prennent des mesures en violation flagrante des décisions de la Cour", ont-ils ajouté.

"Il convient que le Conseil de l'Europe condamne sans tarder ce comportement intolérable. Notre Commission des questions juridiques devra se saisir de cette affaire", ont-ils conclu.

-
- Rés [1571](#) & Rec [1809](#) de l'APCE : devoir des États membres de coopérer avec la Cour
 - [RésDH\(2006\)45](#) du Comité des Ministres : obligation des Etats de coopérer avec la CEDH
 - Extrait du document [CommDH\(2009\)16](#) : rapport du Commissaire aux DH, du 16 avril 2009, sur sa mission en Italie, §§ 94-105